
3 Z A P I S U I K
aa 7 ajednioe Opštinskog vijeća Skupštine opštine Banja Luka 

od 1« juna 1964 god* u vijecnici Dooa kulture

Sjeđnica je pocela u 9*15 daaova*
Sjeđnici predajedava predajednik Opštinskog vijeđa 

Medić Bade«Zapisnik vodi alušbenik Skupštine opštine Olujic Bo-
goljub« tfakon izvršenog proaiva predajedavajuđi konatatuje da 
-je ajednici priautno 39 odboraika*! Odsutno je 11 doboraika« Odsua- 
tvo nisu pravdali odbornici: Berid_Dušan, Blagojevid Dragomir# 
Brkovid N&da» Dulic Vinko* Djelić -“aisa# Hadžlmujagid Ismet|Kneže- 
vić Tlado, Lovrić Božidar 1 Vulić Mićo.

Predajedavajući pređlaze slijedeći:

D n e v n i  r e d
1* Donošenje statuta opštine«
Milorad Popović predlaže da se razmatranje predloga 

statuta vrsi na zajednićkoj sjednici oba vijeća«
Predlog je uavojen jednoglasno, pa je sjeđnica prekinu- 

ta u 9«3o časova.

Z A P I S H I K
aa 15 zajednićke sjednice oba vijeća Skupštine opštine B.Luka

Sjednica je počela u lo.čaaova.
Sjeđnici ^redsjedava predsjednik Skupštine opštine 

B/tilorad Popović.
Zapisnik vodi službenik Skupštine opštine Olujić Bogo-

ljub.
Predsjedavajući konstatuje da sjednici prisustvuje 75 

odborni&a, dok je odsutno 25 odbornlka*
Predsjedavajući predlaze slijedeći:

D n e v n i  r e d
1. Hazmatranje predloga statuta.
2. Imenovanje r'eftakoione komisije za statut*
Dnevni red je usvojen jeđnoglaano.
1. Uvordno izlaganje dao je Milorad Popović, nakon čega 

ae prešlo na diskusiju*
Varunek Vjencislav osvrnuo se na opšti položaj službe 

socijalne zaštite kako jafregulisan u predlogu statuta. Predlaže 
da ae u članu 161« stav 2. mjesto nIgralištan atavi nobjekstl 
dječlje zastitent kao izraz koji bolje i šire obuhvata predmetnu 
materiju«’



Rodlđ Duško predlazo da ae 21an 76* etav 2« Izmjenl 
u tom amislu đa izvještaj o izvrŠenju budzeta ne ide pred zbo- 
rove birača iatovremeno aa nacrtom budzeta za slijededu godinut 
osim u slucaju da se taj izvještaj objqvi ranije putem štampe«:

Radiđ JTenad goVorio je o problemlma kulture i o njenom 
pološaju u statutu*

Jajceviđ Ivica osvmuo se na regulieanje društveno- 
okouomekih odnoea u etatutu, latičuđi nakglašenu demokratišnoat 
u tim odnosima« Smatra da je umanjena uloga komune kao nosioca 
dršavne všaetit a ietaknutSJfiS&ga kao zajednice ljudi i proiz- 
vodjaša« Smatra da eu u ovim ođredbama suviše naglašena prava 
radnih. organizacija. a manje njehove dušnostit dok je kod Skup- 
Štine opštine obrnut slučaj* IstiŠe da nije lako izvršiti ovo 
razgraniČenje obzirom na prava koja uetav đaje rađnim organiza- 
cijama*

Djonovid Svjetlana govorila je°eistemanu obrqzova- 
nja i vaepitanja, zalozivšl ee za angažovanje svih subjektiv- 
nih snaga radi izvršenja odredbi statuta koje se odnose na 
obrazovanje 1 vaspitanje«

Šalvarica Dr*Iijubodrag predloSio je da se u šlanu 12o* 
stav 1* medju zadatke opltine unese i zdravstveno vaepitanje.

Tabakovid Šemso predlaze da se u olanu 127*stav 1 
precizira da se radi o osnovnom školskom obrazovanju« U Slanu 
128* predlaže da se istakne uloga opšteg obrazovanja i gimna- 
zije* Smatra da stav 3*ovog clana ne moŽe oatatl neizmjenjen 
jer strušna škola radi po jedinstvenom programu, pa je pitanje 
da li mogu svoj program prilagoditi potrebama komune*

Glnovski Tomislav smatra da predlog statuta dobro 
ođražava stanje i potrebe naše komune 1 da je ead najvažnije dosledz 
se boriti za njegovo izvrŠenje* PredlaŽe da se izmjeni formula- 
cija Slana 24* i da se definioija rađne organizacije usaglaei sa 
deflnicijom koju daje uetav* Smatra da treba brisati etav 2* 
u clanu 124t jer predpoetavlja da bi se iza oblika koji su pred- 
loženi u formulaciji tog stava mogla kriti moguđnost da Skupština 
opštine izbjegava obavezu obezbedjenja osnovnog obrazovanja«
Isto tsko smatra da treba izostavitl šlan 125*9 3ep obezbedjenje 
ovih vidova pomođl treba da bude stvar same škole* i ne treba da 
se reguliše statutom opštlne* Predlaže da se u clanu 22o* lzo— 
atavi taška 2*t jer je ista ođredba već unešena u šlanu 2o8* U 
Slanu 254* predlaže da se ođredi da se starješine organa uprave 
poslije prvog mandatnog pnrioda mogu imenovati samo na još jedan 
mandatni period od četiri godine* Isti predlog odnosi se 1 clan 
256* stav 1* tj*na sekretara Skupštine. Smatra da treba izmenijl 
gormnlaciju člana 273* i definiciju zborova birača uskladiti sa 
ustavnom deflnicijom* Ista primjedba odnosi ae na član 284«

Vuliđ Boško predlaže da se u članu 299* unesu i pod- 
ručja mjesnih ureda koja sada nlsu obuhvađena tim članom*

Eecman Milan predložio je da se staranje o rekreaci- 
ji stavi u nadležnost savjeta za rlzičku kulturu, a izuzme od 
saveta za turizam*

Clganoviđ Milan dao je opšti osvrt na regulisanje 
trgovige u statutu« Smatra da je udruženo djelovanje svih fak- 
tora koji su navedeui u članu 165* dobar 1 efikasan put za po- 
boljšanje i koordipiranje rada u trgovini kao i za otklanjanje 
nedoatataka koji postoje* Spoljna kontrola od strane savjeta po-
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' trošaoa 1 sama lcon*rola unutar radnih organlzaclja mogu obez- 
bjediti razvoj. imapredjanja trgorlnsklii usluga« 7ažno je aada 
osiguratl izvršnjeovih odredaba putem konkhetnih akeija*

Obralid Eaad predlaze da se u članu 125« unese obave- 
za škola da otvaraju školake kuhinje, kao i da se staraju o 
pedagoškom obrazovanju ro£±telja,' Smatra da bi u
clanu 299* trebalo izoataviti podruš ja postojedih stambenih 
zajednica* • ' .

Maleševič Vojin smatra da bi u stfcutu trebalo uni- 
jeti blize odredbe o radu mirovnih vijeđa*

Hadžidedlc Pikret smatra da bi deo etatuta o sekreta- 
ru Skupštlne trebalo skratiti, a narošito šlan 257*1259 koji 
nabrajaju duznosti sekretara*1

Basarlc Branko predlaše da ee bolje fozmuliše olan 
284* i da se u njemu istakne razlika izmedju zborova radnih 
ljudi u radnim organizacijama koji se sazlvaju radi kandddo- 
vanja izboznlh lica, 1 zborova preko kojlh rađni ljudi u rad- 
nim organizacijama ostvaruju neposredno samoupravljanje«

Dodik Fetar podpredsjednlk SkupŠtine sreza predlaze 
da se izmjene formulaclje Član 3o«, da bi se b&lje uskladile sa 
princlpom samoupravl janja rađnih organizacija. U stavu 2* , 
tacka I. treba izmjeniti formulacije, jer Skupštlna opštine ne 
ušestvuje u donošenju planova radnih organizaciji .Pormulaciju 
tacke 3« trebalo bi samo ublašiti, a tacku 5* izmjeniti, jer 
bi oojenjlvanje ekonomske pravilnoati korlštenja sredstava pred- 
stavljao zadiranje u prava radne organizacije. Smatra da su u 
taškl 8« ovog stava navedeni inetrumenti koji posotoje u sadaš- 
njem privrednom slstemu, ali za kpje nije sigumo da će se zadr- 
Šati 1 poslije njegovdh izmjena* Sto se tiše kreditne politike 
smatra da je šlroko obradjena, a djela 1 da divergira od najav- 
ljenih izmjena u našem kreditnom sistemu.Posebno pređlaŠe da se 
u šlanu 62« izostavi stav3* o rješavanju sporova izmedju rad- 
nih organizacija 1 komunalne banke*'

Ceriđ Sakib* smatrada bi u šlanu 47* trebalo unijeti 
odredbu o povremenim sastancima predstavnika radnih organiza- 
cija radl prašenja izvršenja drustvenog plana* Predlaže da ae 
u olanu 40* stav 3* izmjeni tako da se zborovimabiraca izvješ- 
taj o izvršenju plana podnosl tromjeseŠno, ili bar polugodisnje* 
Postavlja pitanje da 11 formulacija olana 46« . obe2bjedjuje da i 
manje radne organlzacije mogu dobiti potrebna aredstva.

Pošto se nlko više nije javio za diskusiju predsjeda- 
vajuđi je prdlozio da se sastane komlsija za statut da bl zauze- 
la atav po prlmjedbama, a zatftm da ae naatavl rad na odvojenim 
sjednicama*

Predlog je usvojen, pa je nastavak odvojenih sjed- 
nica zakazan za 45 minuta.

2* Ua predlog predsjedavajuđeg imenovana je redak- 
dona komislja za statut ciji zadatak da pripremi konašni tekst 
statuta za štampu.

Sjednlca je završena u 13 šasova«

MSTAVAK 3 SJBDNICE OPSTIHfiKOG VIJEĆA
Sjednioa je nastavljena u 14*15 šasova*
Sjeđnicl predsjedava MediŠ ^ade
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Dzankiđ Pikrot podnosi izvještaj.komisije za izradu 
statuta o stavu koji je zauzet po pojedinim primjedbama i pred- 
lozimat

Frimjedba na 5lan 24 je usvojena, pa se pocetak olana 
mjenja tako da glasi: nradne organizacije su aamostalne i samo- 
upr^vne organizacije preko kojUi.....fl

0 članu 3o. vrše set pr ma datim pri4jedbama 1 prdlo- 
2imat izmjene u tačkama l«t3f5 i 8t tako đa poČetak t'aČke 1 gla-
ai: "pruža pomoč u izradi i donošenju planova i programa....n$ '
početak tačke 3 ilasi: flU investicionoj politicl vrsi društve-
ni nadzor....fl|' početak tačke 5 glasi: floojenjuje druatvenu
opravdanost koriitenja •. • *n| a tacka 8 glasi: nutiČe na formlra- 
nje cjena poreskom politikom i drugim instrumentima11 •

Primjedba na član 62 nije usvojena^ obzlrom da je zakon 
o bankarskim 1 drugim kreditnim poslovima joi na snazl*

Primjedba na član 76 je djelimično usvojenat tako da 
stav 2.glasi: fližvje£taj o izvrsenju budzeta Iznosi se nat u 
pravilUf pred zborove birača istovremeno sa nacrtom budžeta za 
slijedecu godinuS

Primjedba na član 12o je usvojena, pa se u stavu 1. 
iza "kultumo1* stavljai flzdravstvenofl obrazovanje i vaspitanje«

Prlmjedba na član 127 nije usvojena. jer komisija sma- 
tra da se iz formulacije stoia 1 i 2 jasno vidi da se radl o os- 
novnom Školskom obrazovanju, odnosno o opismenjavanju«

Primjedba na član 128 nije usvojena. Komiaija smatra 
da opšte obrazovanje nije potrebno isticati više nego što je is- 
taknuto u Članovima 12o i 131«

Primjedba na Član 161« Je usvojenat pa je u stavu 2« 
umjesto "Igrališta1* stavljeno “objekti dječje zaštitefl.

Primjedba na član 232# nije usvojena, te je rekreascija 
ostala u djelokrugu ^avjeta za turizam«

Primjedba na član 284« je usvojena, pa je u stavu 2. 
izoatavljena posleđnja rečenica, a formnlisan je stav 3*koji gla- 
ai: flkad se radi ostvarivanju neposrednog aamoupravl janja zboro- 
vi radnih ljudi utvrdjuju se statutom rad ne'organizaije"*

Primjedba na Član 299« nije usvojena, jer se ne mogu 
formirati mjesne zajeđnice u sjeđlštima svih mjesnih ureda, a tre- 
ba obezb£editi da se na podzučjima aadaŠnjih atambenih zajednica 
mogu formiratl buduče mjesne zajedniee«

Primjedba na Član 124« nije usvojena, jer su stavom 2« 
predvidjeni samo spoređni oblicl osnovnog obrazovanjat čime nlma- 
1& nlje umanjena duŽnost opštine da se stara o osnovnom obrazova- 
nju putem klasičnlh oblika, što je 1 receno u stavu 1«

Primjedba na clan 125* nije usvojena, jer komisija je 
smatrala da je statutom potrebno odrediti bar nacela o odredjenim 
vidovima pomoči u školovanju«

Primjedba na Član 22o. nije usvojena, jer je odredbom tačke 2. ovog clana tretirana u članu 2o8. i2 drugog aspekta.
Primjedbe na Član 254« i 256« nisu usvojene, jer 

organičenje na dva mandatna perioda za sekretara i starješine 
uprave nije predvidjeno u odgovarajučoj odredbi ustava.
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